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Protokół Nr 6/2025 
z  posiedzenia 

Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Lublinie 
z dnia 30 stycznia 2025 r. 

 
W dniu 30 stycznia 2025 r. w Starostwie Powiatowym w Lublinie o godz. 10:00,  

w Starostwie Powiatowym w Lublinie, odbyło się 6 posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury VII 

kadencji Rady Powiatu w Lublinie.  

W posiedzeniu uczestniczyli Członkowie Komisji Edukacji i Kultury - lista obecności  

w załączeniu (zał. Nr 1). Obecny był również Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan 

Janusz Urban (zał. Nr 2). 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Bystrzycy. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Obrady otworzyła Przewodnicząca Komisji Teresa Chwała, witając wszystkich 

zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdzono, że w chwili rozpoczęcia  posiedzenia 

Komisji, obecnych było 4 Członków Komisji, co stanowi quorum, przy którym Komisja może 

obradować.  

 

      Ad 2. Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad, wnioskując jednocześnie 

o jego zmianę, poprzez rozszerzenie  punktu 5 o podpunkt 5a. w brzmieniu: 

„Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie złożenia wniosku  

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Liceum Ogólnokształcącym  

w Bychawie wchodzącym w skład Zespołu Szkół im. ks. A. Kwiatkowskiego w Bychawie.” 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad został przyjęty jednogłośnie w obecności 4 

Członków Komisji. Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Bystrzycy. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy. 
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a) Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie złożenia 

wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Liceum 

Ogólnokształcącym w Bychawie wchodzącym w skład Zespołu Szkół  

im. ks. A. Kwiatkowskiego w Bychawie. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

  Ad 3. Przewodnicząca Komisji przedstawiła do wglądu protokół z poprzedniego 

posiedzenia Komisji, z dnia 15 stycznia 2025 r., który był udostępniony Członkom  

w programie e-Sesja. Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, wobec czego został przyjęty jednogłośnie, w obecności  

4 Członków Komisji. 

 

Ad 4-5. Realizując kolejny punkt porządku obrad, Przewodnicząca Komisji, zwróciła się  

do Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pana Janusza Urbana o przedstawienie 

uzasadnienia do dwóch projektów uchwał: w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej Specjalnej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy oraz  

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy  

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy. 

Dyrektor Janusz Urban wyjaśnił, że Powiat Lubelski jest organem prowadzącym dla 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Bystrzycy, którego siedziba mieści się  

w Bystrzycy pod adresem Bystrzyca 92 oraz dodatkowym miejscem prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych 92e, 20-258 Lublin, gdzie od grudnia  

2024 roku uczniowie korzystają z nowoczesnego, w pełni wyposażonego i przystosowanego 

do potrzeb uczniów niepełnosprawnych dwukondygnacyjnego budynku o powierzchni ponad 

2,5 tys. m2.  Dzięki uruchomieniu nowej siedziby w pełni wystarczającej do prowadzenia zajęć  

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nie ma potrzeby utrzymywania dwóch 

lokalizacji dla Szkoły Podstawowej Specjalnej i Specjalnego Ośrodka Szkolno- 

Wychowawczego w Bystrzycy. W związku z powyższym zasadne jest przeniesienie głównej 

ich siedziby pod adres Bystrzyca 92e oraz likwidację lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pod adresem Bystrzyca 92. 

Dyrektor dodał, że ustawodawca w art. 39 ust. 7a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Prawo Oświatowe określa, że likwidacja jednej z lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych stanowi przekształcenie szkoły, do którego zastosowanie 

mają przepisy art. 89 powołanej ustawy stanowiące o likwidacji szkoły lub placówki publicznej.    

Dlatego też, przeprowadzenie procedury likwidacji jednej z lokalizacji prowadzenia 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nakłada na jednostkę samorządu 

terytorialnego, będącą organem prowadzącym, określone obowiązki, których wypełnienie 

przesądza o prawidłowości całego procesu. W świetle rozwiązań zawartych w art. 89 ust. 1 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe szkoła publiczna, może być 

przekształcona przez likwidację jednej z lokalizacji prowadzenia zajęć z końcem roku 

szkolnego przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez ten organ uczniom 

możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu, a także 

kształcącej w tym samym lub zbliżonym zawodzie. Organ prowadzący jest obowiązany,  

co najmniej na 6 miesięcy przed terminem przekształcenia przez likwidację jednej z lokalizacji 

prowadzenia zajęć, zawiadomić o zamiarze przekształcenia szkoły: rodziców uczniów,  

a w przypadku uczniów pełnoletnich - tych uczniów oraz właściwego kuratora oświaty. W 

przywołanym przepisie – w jego ust. 3 – przekształcenie przez likwidację jednej z lokalizacji 
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prowadzenia zajęć szkoły lub placówki publicznej prowadzonej przez jednostkę samorządu 

terytorialnego uwarunkowano uzyskaniem pozytywnej opinii kuratora oświaty.  

Dyrektor nadmienił, że decyzję o likwidacji jednej z lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, co stanowi przekształcenie szkoły, 

podejmuje organ prowadzący szkołę, którego kompetencje na podstawie art. 89 ust. 1  

w związku z art. 29 ust. 1 pkt 1 zostały przyznane radzie powiatu.  Pierwszą czynnością 

procesu jest powzięcie zamiaru przekształcenia placówek w ośrodku w Bystrzycy poprzez 

likwidację jednej z lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych, które dla swej skuteczności wymaga uchwał organu stanowiącego  

– tzw. uchwał intencyjnych, co wypełniają niniejsze projekty uchwał. Następnie, należy 

zawiadomić rodziców uczniów, a w przypadku uczniów pełnoletnich - tych uczniów 

oraz właściwego kuratora oświaty. Ustawowym wymogiem jest uzyskanie pozytywnej opinii 

Lubelskiego Kuratora Oświaty w sprawie przyszłego przekształcenia jednostki. Realizacja 

wspomnianej procedury daje podstawę do podjęcia uchwał o przekształceniu Szkoły 

Podstawowej Specjalnej i Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy.  

Na koniec dyrektor dodał, że procedowana zmiana nie ma żadnego wpływu  

na organizację pracy jednostek, w tym zatrudnienie pracowników pedagogicznych 

i niepedagogicznych a jest konieczne i w pełni racjonalne.  

   

Pytań do przedstawionych wyjaśnień nie było zatem Przewodnicząca Komisji przeszła 

do głosowania nad dwoma projektami uchwał. Projekt uchwały Rady Powiatu w Lublinie  

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym w Bystrzycy został zaopiniowany pozytywnie w obecności 4 

Członków Komisji, następującym stosunkiem głosów: „ZA”- 4, „PRZECIW” – 0, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ” – 0 (zał. Nr 3). 

Projekt uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym  

w Bystrzycy został zaopiniowany pozytywnie w obecności 4 Członków Komisji, następującym 

stosunkiem głosów: „ZA”- 4, „PRZECIW” – 0, „WSTRZYMAŁO SIĘ” – 0 (zał. Nr 4). 

 

Ad 5a. W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Teresa Chwała poprosiła Dyrektora 

Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pana Janusza Urbana o przedstawienie uzasadnienia  

do projektu uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie  

na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Liceum Ogólnokształcącym w Bychawie 

wchodzącym w skład Zespołu Szkół im. ks. A. Kwiatkowskiego w Bychawie. 

Dyrektor wyjaśnił, że zgodnie z art. 28aa ust. 5 ustawy Prawo Oświatowe wniosek  

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym składa do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji organ prowadzący szkołę, w której ma zostać utworzony ten 

oddział, w terminie do dnia 31 stycznia roku szkolnego poprzedzającego rok szkolny,  

w którym oddział o profilu mundurowym ma rozpocząć działalność. W Liceum 

Ogólnokształcącym w Zespole Szkół im. ks. A. Kwiatkowskiego w Bychawie klasa mundurowa 

realizująca innowację „Policja” istnieje od roku 2006. Program innowacji został opracowany 

przez nauczycieli tut. szkoły w porozumieniu z byłym zastępcą Wojewódzkiego Komendanta 

Policji w Lublinie i po zatwierdzeniu przez Organ Prowadzący i Organ Nadzoru 

Pedagogicznego wdrożony do realizacji. Szkoła posiada bardzo dobrą bazę sportową  

i dydaktyczną. Pracownie wyposażone są w nowoczesny sprzęt komputerowy i multimedialny. 

Pracownia do nauki dla klasy oddziału Przygotowania Wojskowego wyposażona jest w sprzęt 
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z dotacji MON. Sala konferencyjna dla 50 osób wyposażona jest w ekran projekcyjny oraz 

monitor interaktywny. Ponadto szkoła posiada rozwiniętą bazę sportową: pełnowymiarową 

halę sportową z trybunami - wyposażoną w niezbędny sprzęt sportowy, krytą pływalnię, boisko 

wielofunkcyjne, kort tenisowy, boiska do piłki plażowej. Posiada także wirtualną strzelnicę na 

której prowadzone są zajęcia dla klas policyjnych i wojskowych. Zajęcia z przedmiotu 

„Elementy wiedzy o funkcjonowaniu policji” prowadzone są przez emerytowanego policjanta 

byłego zastępcę Komendanta Komisariatu Policji w Lublinie. Dlatego utworzenie oddziału o 

profilu mundurowym ułatwi rozwój pasji i zainteresowań wielu uczniów i podniesie prestiż 

absolwenta. Dyrektor dodał, że uczeń kończący klasę mundurową będzie zwolniony z części 

teoretycznej egzaminu do szkoły policyjnej, jak też absolwenci mają pierwszeństwo w 

przyjęciu. 

Przewodnicząca Komisji Teresa Chwała zapytała, czy warunkiem nauki w takiej klasie 

jest zaświadczenie lekarza medycyny pracy o dopuszczeniu. 

Dyrektor Janusz Urban oświadczył, że w dokumentach programowych nie ma takiego 

wymogu. Być może będzie to wymagane przez dyrektora placówki. 

Przewodnicząca Teresa Chwała zapytała czy będzie subwencja na ucznia.  

Dyrektor odpowiedział, że organ musi zapewnić środki ponadstandardowe i taka 

deklaracja jest, jak to wynika z § 2.projektu uchwały, cyt.:” Powiat Lubelski zobowiązuje się  

do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale o profilu mundurowym, przekraczających 

wydatki bieżące ponoszone na jednego ucznia w pozostałych oddziałach szkoły.” 

Radny Marcin Olszak zapytał, czy są już jakieś kalkulacje w tej kwestii. 

Dyrektor zaprzeczył. Dodał, że koszty będą dotyczyły zajęć praktycznych.   

Przewodnicząca Komisji Teresa Chwała zauważyła jedno niedociągnięcie, być może 

ministerstwa. Zawnioskowała, aby uwzględnić przy rekrutacji konieczność posiadania 

zaświadczenia lekarskiego lekarza medycyny pracy, pozwalające na kształcenie w takiej 

klasie. Być może w regulaminie rekrutacji taki zapis wprowadzić, a starostwo miałoby, jako 

organ prowadzący, czuwać aby ten wymóg był respektowany w procesie rekrutacji przez 

dyrektorów szkół.  

Dyrektor zgodził się z opinią Pani Przewodniczącej, powiedział, że przy okazji targów 

edukacyjnych w marcu, pozwoli sobie o tym powiedzieć w ramach modułów.  

O głos poprosił Radny Marcin Olszak, który zawnioskował rozważenie możliwości 

utworzenia oddziału o profilu mundurowym w Liceum Ogólnokształcącym ZS im. M. Kopernika  

w Bełżycach, które zapewne nie byłoby konkurencją dla szkoły w Bychawie, a taki kierunek 

przyczyniłby się do atrakcyjności oferty szkoły w Bełżycach. Oczywiście wszelkie te działania  

miałyby zostać uzgodnione z dyrekcją szkoły i Zarządem Powiatu, o czym Radny podkreślił. 

 

Więcej pytań nie było, zatem przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Lublinie w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie  

na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Liceum Ogólnokształcącym w Bychawie 

wchodzącym w skład Zespołu Szkół im. ks. A. Kwiatkowskiego w Bychawie, który został 

zaopiniowany pozytywnie w obecności 4 Członków Komisji, następującym stosunkiem głosów: 

„ZA”- 4, „PRZECIW” – 0, „WSTRZYMAŁO SIĘ” – 0 (zał. Nr 5). 
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Ad 6. Sprawy bieżące. 

W tym punkcie Dyrektor Janusz Urban przedstawił działalność Branżowego Centrum 

Umiejętności (BCU) w Pszczelej Woli, które działa od 1 stycznia 2025 r. W kwestii działalności 

administracyjnej pracownicy szkolą się m.in. z obsługi platformy Devcomm EZD, 

dostosowywany jest regulamin zamówień publicznych do specyfiki działalności BCU. 

Aktualnie zespół BCU jest w trakcie opracowywania materiałów szkoleniowych na platformę 

INFOZAWODOWE. Opracowano regulamin rekrutacji uczestników na kursy i szkolenia, które 

odbywać się będą w BCU, a pierwszy kurs rozpocznie się 01.03.2025 r. Wspólnie z Instytutem 

Badań Edukacyjnych opracowywane są wnioski o wpis dwóch kwalifikacji do Zintegrowanego 

Systemu Kwalifikacji, tj.: hodowla matek pszczelich i inseminacja matek pszczelich, 

zamierzeniem jest aby BCU było jedyną w Polsce jednostką certyfikującą. Dyrektor powiedział 

też o działaniach promocyjnych. Rozpoczęto działania informacyjno-promujące BCU  

na kursach i szkoleniach prowadzonych przez Związki Pszczelarskie w Polsce. W tym celu 

również jest w trakcie opracowania strona, materiały promocyjne, grafika logotyp i księga 

znaku, wizytówki, rollup, papier firmowy. Dokonano rezerwacji i zadeklarowano uczestnictwo 

na targach edukacyjnych w Lublinie jako odrębna jednostka (20-21.04.2025 r.) oraz  

na targach pszczelarskich w Kielcach (26-27.04.2025 r.). Ponadto BCU będzie promowane na 

uroczystym otwarciu Laboratorium Badania Jakości Produktów Pszczelich 30.01.2025 r. Jak 

też w ramach działań promocyjnych opracowano materiały do ogólnopolskiego pisma 

Pszczelarz Polski.  

  Dyrektor Janusz Urban dodatkowo przybliżył sprawozdanie  realizacji programu  

„Za Życiem”. Liczba dzieci objętych wsparciem w 2024 r. wynosiła 96 w tym 3 dzieci  

do trzeciego roku życia. 16 specjalistów było realizujących zadania w roku sprawozdawczym 

(osób zaangażowanych w zadanie). Było 96 rodziców/opiekunów prawnych lub faktycznych 

objętych Programem. Łącznie przepracowano bezpośrednio z dziećmi 2414 h. Działania 

związane z pracą z dzieckiem w ramach programu obejmowały konsultację początkową oraz 

diagnozę dokonywaną przez specjalistów. Prowadzono terapię psychologiczną, terapie 

pedagogiczne, logopedyczne/neurologopedyczne, rehabilitację /fizjoterapię, aqaterapię, 

hipoterapię. Dla każdego dziecka był opracowywany indywidualny program terapii. Kwota 

przekazanej dotacji na program w 2024 r. wynosiła 270 600,0 zł - z tego 10% na koszty 

administracyjno-księgowe oraz pomoce.  

 Na koniec dyrektor Janusz Urban powiedział o sytuacji w Stowarzyszeniu Powiatowy 

Szkolny Związek Sportowy, gdzie pomimo prób nie udało się zawiązać nowych władz, przez 

co niestety nie będzie w tym roku zawodów sportowych, a jeśli do czerwca br. nie zostanie 

związek założony na nowo, to będzie to jeszcze trudniejsze zadanie w późniejszym czasie. 

 Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

    Ad 7.  Wobec wyczerpania tematyki posiedzenia Przewodnicząca Komisji Teresa 

Chwała podziękowała wszystkim zebranym za udział i  zakończyła obrady komisji.  

   

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                                   

Dorota Szewczyk 

Przewodnicząca   Komisji 
 

 
Teresa Chwała 


